
 
 

Dobar dan svima, 

 

Prvo, želim zahvaliti Zakladi Jadranko Crnić što je odlučila dati mi ovo priznanje. 

Počašćena sam što su u mojim aktivnostima i radu prepoznali privrženost vladavini prava.  

 

Ujedno, želim najiskrenije zahvaliti  članicama Udruge žena u pravnoj profesiji, što su se baš 

mene sjetile i predložile me za ovo priznanje. Zaista mi je drago što ćemo se danas konačno 

sresti i imati priliku upoznati se.  

 

Priznanje koje dobivam se poziva na doprinos vladavini prava u Republici Hrvatskoj, na 

načelo koje, naročito u našoj struci, treba biti iznad svih ostalih vrijednosti i pojedinačnih 

pripadnosti – političkih, nacionalnih, vjerskih i tsl. te  iznad osobnih kalkulacija. 

 

Hrvatska je tek prije dvadesetak godina ušla u klub država koje njeguju tradiciju vladavine 

prava i poštovanja prava čovjeka u istinski demokratskom društvu, kada je 1997. postala 

članicom Vijeća Europe. Mi smo, dakle, jedna mlađahna demokracija s vrlo krhkom 

vladavinom prava. Jer, stvarne i duboke promjene u pravnoj kulturi i pravnoj tradiciji, koje 

prožimaju cijelo društvo - kao što svi  

znamo - ne dešavaju se preko noći. Da bi se one ostvarile, treba vremena; da bi vladavina 

prava postala svakodnevica,  a ne izuzetak, trebat će proći nekoliko generacija.  

 

Na temelju mojega « dvostrukog » profesionalnog  iskustva zahvaljući kojemu sam vjerojatno 

danas ovdje, želim ponoviti ono što uvijek govorim pravnicima najrazličitijih nivoa, gdje god 

ih sretala :  da su solidna pravna edukacija na pravnim fakultetima kao temelj, početak 

svakog pravnika, i kvalitetno sudstvo, u skladu s praksom europskih sudova, neophodni 

preduvjeti da bismo se približili stanju u kojem se može govoriti o vladavini prava. Bez 

moderne pravne naobrazbe koja stvara samostalne i nezavisne pravnike i sudova, napose 

onih najviših, koji ne odustaju od primjene načela vladavine prava niti u iznimno teškim 

situacijama, približavanje tome cilju će i dalje teći vrlo polagano.  

 

Danas se posebno veselim što uz mnogobrojne prijatelje i kolege, ovdje vidim, s jedne strane 

kompletnu katedru Međunarodnog javnog prava Pravnog fakulteta u Zagrebu, a s druge, 

blisku suradnicu s Europskog suda za ljudska prava u Strasbourgu.  

 

Imala sam veliku sreću što surađujući sa svima njima, kao i onim starijima kojih danas više 

nema među nama, načelo vladavine prava nikada, niti izdaleka, nije bilo upitno, i što sam 

znala da i njima znači onoliko koliko i meni.   

To je ogromni privilegij kojim se, toga sam svjesna, samo rijetki na kraju profesionalnog 

radnog vijeka mogu pohvaliti. Zato vam hvala.  

 

Hvala i svima vama.  

 

 

U Zagrebu, 5.6.2019. 


